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Foreword

The present publication is a volume in the series of the “National Accounts of OECD Countries”.  It

contains statistics relating to the sequence of the financial accounts of the System of National

Accounts (SNA 1993).

Its purpose is to provide comparable quantitative information on financial transactions carried

out by institutional sectors of the economy in the OECD member countries, over the period 1997-2008.

Statistics are derived from national sources on the basis of a joint OECD/Eurostat

questionnaire. Concepts and definitions rely on the System of National Accounts – SNA 1993 (and

the European System of Accounts – ESA 95).

Data are presented by country in tables showing historical data by institutional sector and by

financial transaction.  Cross tables allowing comparisons between institutional sectors of a specific

country for the most recent year available are also included.

This publication was prepared by the Financial Statistics Section of the OECD Statistics

Directorate but could not have been accomplished without the contribution of OECD member countries.

Avant-propos

La présente publication est un volume de la série des « Comptes nationaux des pays de l’OCDE ».

Elle contient des statistiques relatives à la séquence des comptes financiers du Système de

Comptabilité Nationale (SNA 1993).

Elle a pour but de fournir des informations quantitatives comparables sur les opérations

financières effectuées par les différents secteurs institutionnels de l’économie dans l’ensemble des

pays membres de l’OCDE, sur la période 1997-2008.

Les statistiques sont établies à partir de sources nationales sur la base d’un questionnaire

conjoint OCDE/Eurostat. Les concepts et les définitions reposent sur le Système de Comptabilité

Nationale – SCN 93 (et le Système Européen des Comptes – SEC 95).

Les données sont présentées par pays dans des tableaux historiques par secteur institutionnel

et par transaction financière. Des tableaux croisés permettant des comparaisons entre secteurs

institutionnels d’un même pays pour la dernière année disponible sont également inclus.

Cette publication a été préparée par la section des statistiques financières de la Direction des

statistiques de l'OCDE, mais n'aurait pu être réalisée sans la participation active des pays membres

de l'OCDE.
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